
Til sundheds- og forebyggelsesudvalget

I anledning af høringen d. 19/3 om funktionelle lidelser vil jeg gerne komme med et indlæg:

Jeg kan forstå at der er mange modstandere af det arbejde de udfører på Forskningsenheden for 
funktionelle lidelser på Århus Universitetshospital.
Jeg synes derimod at det er fantastisk det de laver. Jeg har ikke selv gået der, men følger med via 
deres hjemmeside og læser mange af publikationerne bl.a. mange af ph.d-afhandlingerne. Jeg har 
selv gået hos en kognitiv terapeut på Sjælland, som arbejder efter de samme principper. Det har 
hjulpet mig, så jeg i dag har et rimeligt funktionsniveau, mens jeg for ti år siden sov 16 timer i 
døgnet, og kun kunne gå fem minutter ad gangen.

Jeg synes I i udvalget skal være klar over at de i Århus tager de tungeste patienter, og at resultaterne 
måske derfor ikke imponerer så meget. Hvis man blot i fremtiden kan få fat i folk inden 
sygdommen har bidt sig fast, mener jeg man ville kunne undgå en masse førtidspensioner og ikke 
mindst en masse ulykkelige skæbner.
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